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ACTA DE LA JUNTA ORDINÀRIA DE LA FACULTAT DE GEOGRAFIA I HISTÒRIA 
 

Dia: Dimecres, 24 de febrer de 2021 
Hora: 16 hores 
Lloc: Videoconferència * 
https://eu.bbcollab.com/guest/41586fa9edda4832875f59d6e7f74e29 
  

Ordre del dia: 
 
1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior  
2.- Informació de l’equip deganal 
3.- Informació de l’administradora de Centre 
4.- Situació docència segon semestre 
5.- Presentació Memòria Acadèmica de la Facultat de Geografia i Història. Curs 2019-20 
6.- Calendari electoral 
7.- Afers de tràmit 
8.- Torn obert de paraules 
 

   
*  La sessió de la Junta de Facultat es farà per aquest mitjà tenint en compte la situació d’alerta sanitària i a l’empara del que disposa l’art. 6.1 
del Decret llei 8/2020, de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de mesures urgents en matèria de 
contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica, i d’adopció 
d’altres mesures complementàries. 

 
Assistents professorat permanent (representants amb veu i vot): 
Abelló Güell, Teresa; Beltran Costa, Oriol; Benach Rovira, Núria, Buenacasa Pérez, Carles; Buxeda Garrigós, Jaume; 
Cattini, Giovanni Conrad; Ciurans Peralta, Enric; Dantí Riu, Jaume; Estrada Bonell, Ferran; Font Garolera, Jaume; 
Fullola Pericot, Josep Ma; García Coll, Arlinda; Garí De Aguilera, Blanca; Jubany Balcells, Olga; Lluch Bramon, Rosa; 
Mayayo Artal, Andreu; Petit Mendizábal, M. Àngels; Piñol Alabart, Daniel; Piqueras Céspedes, Ricardo; , Sancho i 
Planas, Marta; Santacana Torres, Carles i Tous Mata, Meritxell. 
 
Representants amb veu i sense vot: 
Aramburu Otazu, Mikel; Clavell Garcia, Anna; Conejo Da Pena, Antoni; Gené Pinós, Pilar; Ibáñez Andujar, Àngels; 
López Bustins, Joan Albert; López Cachero, Francisco Javier i Tort Donada, Joan. 
 
Altre PDI ( Representants amb veu i vot): 
Álvaro Rueda, Karen; Comas Via, Mireia; del Mármol Cartañá, Camila i Frago Clols, Lluís. 
 
Personal d’administració i Serveis (representants amb veu i vot): 
Obon Sanz, Maria Olga; Peña Lancho, Ana Ma. i Peñalver Morral, Ana. 
 
Excusa assistència: Carbonell Guberna, Jaume; Cornellá Cort, Aina; Riera Mora, Santiago i Solé Barjau, Queralt. 
 
 
S’inicia la reunió a les 16:08 h. 
 
 
 

Deganat 
Facultat de Geografia i Història 

C. Montalegre, 6 
08001 Barcelona 

https://eu.bbcollab.com/guest/41586fa9edda4832875f59d6e7f74e29
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El degà inicia la sessió anunciant que aquesta serà la darrera reunió ordinària de la Junta abans de la seva 
renovació, prevista per al mes de maig. Es preveu que hi hagi alguna reunió més, però que serà de caràcter 
extraordinari i només per a l’aprovació de temes que restin pendents. 
 
1.- Aprovació, si s’escau, de l’acta de la reunió anterior  
 
S’aprova sense esmenes l’acta corresponent a la reunió del dia 16/12/2020. 
 
2.- Informació de l’equip deganal 
 
Al sharepoint s’ha penjat el document que recull les informacions de l’equip deganal. No obstant això, es 
comenten algunes notícies de darrer moment que no han estat incloses en aquest document.  
 
Sobre el consell de govern celebrat el mateix matí de la reunió, el degà comenta que el rector ha agraït al Dr. Oriol 
Beltran la seva tasca com a representant dels caps de departament, tasca que ha deixat un cop finalitzat el seu 
mandat. El rector també ha explicat que s’ha reunit amb el PROCICAT amb l’objectiu de coordinar amb les 
universitats els seus comunicats. Igualment, es va acordar tenir present al personal de les universitats en les 
campanyes de vacunació, com s’ha fet amb la resta de personal docent. Sembla que els docents d’universitat 
s’afegiran com a personal prioritari quan s’acabi la tanda de vacunacions actuals. 
 
També en el consell de govern, el Dr. Xavier Triadó -vicerector de transformació digital- ha informat sobre el 
concurs que s’està fent per al traspàs de la plataforma BB Collaborate a la de Zoom. Aquest canvi es justifica per 
motius econòmics i també perquè aquesta darrera permet més emmagatzematge, visualització de més persones 
en pantalla i altres avantatges tècniques. Fins al 31 de juliol estarà actiu el Collaborate, convivint durant un temps 
amb el Zoom. El Zoom es farà servir de la mateixa manera que el BBC, és a dir, com a eina des del mateix campus. 
La plataforma Teams es reserva per a la gestió. 
 
Al consell de govern també s’ha parlat del pla de millora del professorat associat, pla en el qual es vol començar a 
treballar a partir del segon semestre. Sobre aquest, encara no ha transcendit res, només que es volen millorar les 
condicions dels contractes del professorat associat.    
 
Sobre temes acadèmics, el Dr. Daniel Piñol afegeix que s’està treballant en la doble titulació Història de l’Art-
Història. La comissió que hi està treballant té bona entesa i s’espera poder tenir una proposta ben aviat. També 
comenta que s’ha començat a treballar en les Jornades de portes obertes per fixar les dates en què s’han de 
celebrar. Tindrien lloc en format virtual els dies 13, 14 i 15 d’abril i es faria una sessió diferent per a cada grau, de 
manera que no s’encavalquin entre elles i sigui possible que un mateix estudiant pugui assistir a la sessió de més 
d’un grau de la facultat. 
 
Sobre temes de secretaria, la Dra. Arlinda Garcia recorda que s’ha recuperat el butlletí de notícies de la facultat, el 
qual s’envia a tot el PDI d’aquesta. Insisteix en els problemes per recopilar notícies sobre les activitats que 
s’organitzen. Demana la col·laboració dels assistents i dels directors de departament per recordar als companys 
que s’enviï la informació a l’Anna Garcia per a la seva difusió.  
 
La Dra. Núria Benach afegeix a la informació que hi ha a l’informe penjat que s’ha rebut la notificació de l’AQU 
informant sobre la data de la visita del CAE de les acreditacions que estan en marxa. Aquesta visita es farà en 
format virtual en dues fases: els dies 2 i 3 de juny pels graus de Geografia i d’Antropologia i pel Màster 
d’Antropologia i Etnografia i una setmana més tard, encara sense data determinada, es faria una altra visita per a 
les titulacions restants. 
 
S’obre un torn d’intervencions en relació amb les informacions de l’equip deganal. El Dr. Fullola pregunta sobre la 
possibilitat que el professorat que comença classes presencials de primer curs la setmana vinent pugui ser inclòs 
en el programa de vacunació prioritari. El degà explica que aquest fet no està contemplat de moment, però que 
des del rectorat s’està insistint en aquest sentit. El Dr. Estrada se suma a la petició que el Dr. Fullola, demanant, a 
més a més, que s’inclogui al professorat major de 55 anys.  
 
El Dr. Estrada pregunta sobre les possibilitats dels professors de convocar reunions des del Teams, ja que afirma 
que ell només pot assistir-hi si el convoquen. La Dra. Núria Benach explica que per poder convocar reunions s’ha 
de demanar al PAU que t’habilitin com equip teams, justificant l’ús que se’n vol fer. Per la seva banda, l’Àngels 
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Ibáñez diu que des del núvol UB es pot descarregar el programa i que tot el personal de la UB pot convocar 
reunions. Així ho afirma també la Dra. Marta Sancho, qui afegeix que l’única limitació és que s’ha de convocar als 
assistents de manera individual -afegint un per un el seu email-, cosa que és poc àgil quan es tracta de reunions de 
molts assistents. Davant dels dubtes, s’acorda fer la consulta sobre aquest tema i enviar un email d’aclariment a 
tot el professorat. 
 
3.- Informació de l’administradora de Centre 
 
La Sra. Àngels Ibáñez informa sobre totes les actuacions que s’han fet a la facultat per poder implementar la 
docència mixta. Al juliol es van posar en marxa 17 aules per poder fer docència en streaming. De cara al segon 
quadrimestre, s’han equipat 14 aules més, de manera que només faltaran per equipar algunes aules com són la 
102, 105, 201, 202, 203, 301 i 302, a més de la 216, l’aula magna i sala de juntes.  
 
Altres inversions en temes d’equipament han estat la insonorització de l’aula 306 i el canvi de pantalles de les 
aules grans on es fa docència d’història de l’art. Aprofitant la intervenció, també s’han substituït els canons que hi 
havia per projectors làsers que milloren molt la definició de les imatges projectades.  
 
Altres inversions s’han adreçat a la instal·lació de més antenes wifi per a millorar la connexió als despatxos i també 
s’ha reforçat la zona del bar. Igualment, s’ha fet la primera fase del canvi de finestres dels despatxos afectades pel 
sol i totes les finestres de tot l’edifici s’han habilitat perquè es puguin obrir. 
 
També explica que el Servei Català de la Salut va demanar a la UB la col·laboració en la campanya de vacunació, de 
moment per a professorat de primària i secundària. La facultat va acceptar col·laborar amb la cessió de les 
instal·lacions per a la campanya de vacunació durant els dos mesos vinents. 
 
La Dra. Petit demana informació sobre la neteja de les aules i si són els mateixos estudiants qui l’ha de fer. L’Àngels 
Ibáñez respon que les aules es netegen un cop al dia i que no es pot doblar l’equip de neteja per fer una neteja 
també al migdia de tot l’aulari. En el cas de les aules que es fan servir més d’un torn horari, els caps d’estudis han 
d’informar d’aquest fet i es tractarà de fer una neteja al final del matí. S’afegeix que a totes les aules hi ha gel 
hidroalcohòlic i paper per al professorat i pels estudiants, per si es creu convenient fer-lo fer servir. El Dr. Daniel 
Piñol aclareix que es té el llistat de totes les aules que es faran servir més d’un torn horari en un mateix dia i que es 
farà la neteja d’aquestes al final del matí. 
 
4.- Situació docència segon semestre 
 
En Dr. Daniel Piñol explica que el dia 1 de març es va recuperar la docència mixta per als estudiants de primer curs. 
Comenta que no s’ha començat abans per poder donar temps a la preparació del nou format.  
 
La comissió acadèmica de consell de govern ha aprovat un document amb orientacions sobre docència mixta. De 
moment, es mantenen com a presencials els exàmens i, si cal, ja es passaran a format no presencial. 
 
Explica que han arribat algunes peticions per habilitar alguna aula on els alumnes que tenen classes consecutives 
en formats diferents (presencial i virtual) puguin seguir les no presencials des del mateix edifici de la facultat. El Dr. 
Piñol diu que habilitaran una o dues aules d’informàtica al CRAI amb aquesta finalitat. També comenta que s’ha 
reforçat la wifi de la zona de cafeteria i que des d’allí es pot fer el seguiment d’aquestes, donat que el bar està 
tancat.  
 
Davant de les consultes d’alguns professors al·legant que són personal del risc i demanant continuar amb docència 
virtual, aclareix que això només es pot acceptar en cas de disposar d’un informe de l’OSSMA on es recomani. 
 
Finalment, el Dr. Piñol incideix en la recomanació feta des del vicerectorat d’estudiants i el PAT d’organitzar alguna 
activitat de retrobament per als estudiants de primer curs, ja que aquests han estat poc més de 15 dies a la 
facultat. Es parlarà amb la coordinadora del PAT de la facultat i s’intentarà organitzar alguna activitat abans de 
Setmana Santa. 
 
Per tancar amb aquest punt, el Dr. Piñol informa que la docència del segon semestre està funcionant bé i sense 
incidències. 
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S’obre un torn d’intervencions en relació amb el que s’ha exposat en aquest punt. El Dr. Jaume Dantí confirma que, 
en el seu departament, hi ha un cas d’una professora que ha demanat fer classes virtuals i que és l’OSSMA qui ha 
de decidir. El Dr. Enric Ciurans explica un cas similar, però amb una persona que argüeix com a motiu la salut de la 
seva mare d’avançada edat. El degà recorda que tan obligatori va ser passar de docència virtual com ho és ara  
passar a docència presencial. La modalitat de docència no pot ser una decisió personal i només l’OSSMA pot fixar 
les condicions de treball de qualsevol treballador de la UB.  
 
 
5.- Presentació Memòria Acadèmica de la Facultat de Geografia i Història. Curs 2019-20 
 
La Dra. Arlinda Garcia explica que ja es pot consulta la Memòria Acadèmica de la Facultat de Geografia i Història. 
Curs 2019-20. Aquesta publicació dona continuïtat a l’elaborada el curs passat i mostra el compromís per 
aconseguir la seva publicació anual. Agraeix la col·laboració de la SED en proporcionar les dades, revisió lingüística i 
maquetació i als membres de la comissió permanent que van revisar el primer esborrany. Explica que l’edició 
d’aquest curs dona continuïtat al format del curs anterior, al qual s’ha afegit un nou apartat que recull les mesures 
anti-COVID, la comparació de dades respecte a les del curs passat i, quan ha estat possible, s’ha incorporat la 
perspectiva de gènere en l’anàlisi. Assenyala tres grans conclusions. La primera és que, malgrat la situació, s’ha fet 
un gran esforç per mantenir l’activitat de la facultat. En segon lloc, es mostra el compromís de transparència 
assumida pel degà, amb la publicació de dades de tota mena. I, finalment, la Memòria és una eina que permet la 
reflexió sobre fortaleses i limitacions, i per això té la voluntat de ser útil. 
 
El degà es felicita com a facultat per poder tenir una eina d’aquesta mena i agraeix a tots els qui han participat la 
seva feina.  
 
Es recorda que aquest curs no es farà una versió impresa de la Memòria, sinó que aquesta estarà al web de la 
facultat. 
 
6.- Calendari electoral 
 
El degà informa que, des de secretaria de la facultat, s’ha enviat un correu a tot el PDI informant de l’acord del 
consell de govern segons el qual  es convoca la renovació a determinades juntes de facultat i també, en el cas dels 
estudiants, a claustre i consells d’estudis. Geografia i Història és una de les facultats que ha de renovar la 
composició de la seva junta.  
 
La data d’inici d’aquest procés electoral és el 22 de març, amb la publicació del cens. Els tràmits culminaran el dia 
18 i 19 de maig, dates en les quals hi ha prevista la votació. El degà incentiva la participació de tothom i anima a la 
presentació de candidatures. 
 
7.- Afers de tràmit 
 
No n’hi ha. 
 
8.- Torn obert de paraules 
 
El Dr. Jaume Dantí explica els problemes sorgits en les eleccions a coordinador/a de la Secció departamental 
d’Història Contemporània i Món Actual. El departament va demanar que aquestes es poguessin fer en forma 
electrònic, com s’ha fet en el cas d’altres eleccions. En un primer moment es va dir que sí, però, més tard, es va 
contestar que no estava previst i que se cerqués algun altre sistema. Demana que el degà traslladi la queixa del 
departament per aquest canvi i que es prenguin les mesures oportunes per poder fer l’elecció mitjançant la seu 
electrònica. El Dr. Carles Santacana insisteix en el fet que les seccions departamentals són un òrgan estatutari i cal 
que la UB doni resposta a la seva petició d’elecció electrònica. El degà es compromet a fer un escrit adreçat a 
secretaria general i presentar la queixa per aquesta situació. 
 
El Dr. Carles Santacana pregunta sobre si se sap què passarà amb els SGR. El Dr. Jaume Buxeda diu que no es té cap 
informació segura. Diu que sembla que, en el cas de finançament, els diners anirien directament a les universitats 
perquè faci inversions en els àmbits que cregui convenients, en lloc de ser rebuts pels grups de recerca, però que 
no hi ha cap informació en ferm sobre el tema. 
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A les 17:50 hores, el degà aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta Acta. 
 
 
Vist i plau 
         
 
 
 
La Secretària       El Degà 
Dra. Arlinda GARCIA COLL      Dr. Ricardo PIQUERAS CÉSPEDES 
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